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1. Gennemgang af dagsorden 

Ingen kommentarer til dagsordenen. 

 

2. Nyt fra formandskabet 

Formand Finn Amby orienterede om det kommende møde mellem formand-

skabet og Ældrerådets forretningsudvalg, hvor man skal drøfte mulighe-

derne for et tættere samarbejde mellem Ældrerådet og Handicaprådet. 

Finn orienterede herefter om formandskabets møde med Brugerklubben for 

BPA. 

Finn orienterede om, at det kan blive nødvendigt at rykke mødet i Handicap-

rådet den 6. maj 2025. Sekretariatet giver besked såfremt mødet rykkes. 

 

3. Status på arbejdet vedr. BPA, herunder opfølgning på beslut-

ning om tættere samarbejde mellem MSB og MSO. 

Annette Poulsen, rådmand for Sociale Forhold og Beskæftigelse i Aarhus 

Kommune, gav en status på handicapområdet, herunder rådmandens syn 

på området og samarbejdet mellem MSB og MSO omkring BPA. 

Der blev i forbindelse med oplægget givet tilsagn om, at Handicaprådet til-

sendes et notat med overblik over udgiftsudviklingen og udviklingen i be-

stand og nytilkendelser af BPA de senere år. 

 

4. Høring vedr. serviceniveau for pleje og praktisk hjælp 2025 – 1. 

halvår 2025 

Handicaprådet understregede, at pjecen ”Sammen om et bedre liv” ikke er 

den optimale måde at beskrive serviceniveau for pleje og praktisk hjælp. 

 

Rådet støttede op om, at høringssvaret af hensyn til tidsperspektivet for æl-

dreloven, skrives i en generel tone og med fokus på, at Handicaprådet skal 

inddrages i forhold til gentænkningen af kvalitetsstandarden. 

 

Handicaprådet godkendte det vedlagte udkast til høringssvar. 

 

5. Pause 

Borgmesterens Afdeling 
Sekretariat, Erhverv og Organisa-

tion 
Aarhus Kommune 

Sekretariat 

Rådhuspladsen 2 

8000 Aarhus C 

 

Direkte telefon: 24 79 03 84 

 

Sag: EMN-2025-000374 

Dokumentnummer:  

13657453 

 

Sagsbehandler: 

Mads Havsager Carstensen 
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6. Orientering om indkøb til kommunens ældre og sårbare bor-

gere i tilfælde af kriser 

Peter Marker fra Sekretariatet i Borgmesterens Afdeling, samt Hanne Lin-

nemann fra MSO og Anne Marie Hviid Larsen fra MSB gav en orientering 

om det arbejde, der er igangsat ifm. indkøb til kommunens ældre og sårbare 

borgere i tilfælde af kriser. 

Peter Marker tog til efterretning, at man bør undersøge muligheden for nød-

generator i Generationernes Hus. 

 

7. Drøftelse af udkast til proces for ny handicappolitik og udvalgte 

temaer 

Formand Finn Amby gennemgik den foreslåede proces for fornyelse af han-

dicappolitikken og de temaer, der er lagt op til at behandle. 

 

Handicaprådet godkendte den foreslåede proces for en ny handicappolitik 

for Aarhus Kommune. 

 

Handicaprådet drøftede de udvalgte temaer og tidsplanen for Handicaprå-

dets behandling, og havde følgende bemærkninger: 

- Det foreslåede tema 5 om ”Rammerne for det gode liv samt bofor-

mer og støtte i egen bolig” skal forstås bredt, så det også inkluderer 

botilbud, hjælpeordninger, hjælpemidler, velfærdsteknologi m.v. og 

generelt støtte til at leve et selvstændigt liv. 

- Velfærdsteknologi skal fremgå som et vigtigt emne, der kan behand-

les som en del af tema 5. 

- Ensomhed som tema skal indgå som en del af tema 5 og generelt i 

drøftelsen af ”rammerne for det gode liv”. 

- Tema 5 skal også indeholde en drøftelse af ydelser. 

- I drøftelsen af tilgængelighed og universelt design skal der sættes 

yderligere fokus på universelt design som tema. 

 

Med tilføjelsen af ovennævnte godkendte Handicaprådet de foreslåede te-

maer samt rammen for behandling af de fastsatte temaer på rådets møder i 

2025. 
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8. Orienteringer 

Sanne Lauridsen orienterede om Ensomhedskonferencen 2024.  

Peter Bach-Nielsen og Nina Rasmussen orienterede om KLSOCIAL 2024. 

 

9. Henvendelser til Handicaprådet 

Handicaprådet har modtaget henvendelse vedrørende allergi og offentlig 

transport i Aarhus Kommune. Sekretariatet har kvitteret for henvendelsen. 

 

Trine Buus Karlsen orienterede om, at henvendelsen også er modtaget i 

MTM, der bl.a. undersøger mulighederne for transport for personer med al-

lergi. Der følges op på, hvordan hensynet til allergi er sikret i København. 

Handicaprådet afventer, om der er grundlag for at dagsordenssætte temaet 

på et senere møde i Handicaprådet. 

 

Handicaprådet har modtaget henvendelse vedrørende invitation til Sjældne-

Dagen Aarhus 2025. Invitationen er videresendt til rådets medlemmer. 

 

10. Eventuelt 

Peter Bach-Nielsen spurgte ind til brugen af brosten i Latinerkvarteret.  

Solveig Munk spurgte ind til behovet for et møde mellem Teknisk Udvalg og 

Handicaprådet. Handicaprådet konkluderede, at der pt. ikke er behov for et 

møde. 

 

På baggrund heraf besluttede Handicaprådet at invitere rådmand for Teknik 

og Miljø, Nicolaj Bang, samt evt. Stadsarkitekten til en drøftelse i Handicap-

rådet om fornyelse af bl.a. Latinerkvarteret og tilgængeligheden for personer 

med handicap. 

 

11. Evaluering af dagens møde 

Handicaprådet ytrede enighed om, at dagens møde var godt og velafviklet. 

 

 


